
Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/14745.

Benyújtás dátuma: 2021-01-26 13:23

Parlex azonosító: AWAOCDHK0001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Dr. Steinmetz Ádám (Jobbik) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hány gyermek tanult meg valójában úszni a „Minden 
gyermek tanuljon meg úszni!” program során?" 

Tisztelt Dr. Kásler Miklós Miniszter Úr!

„A kormány célja a köznevelésben, hogy minden gyermek tanuljon meg úszni nyolc éves korára.”

Fent idézett célkitűzés 2018-ban hangzott el Törökszentmiklóson. Azóta ebből lett is egy program a 
Magyar Úszó Szövetség égisze alatt, pályázati formában, a tagszervezetek számára. A cél nemes, 
támogatandó, különösen arra figyelemmel, hogy Magyarországnak páratlan a fürdőkultúrája, és 
ennek (is) köszönhetően hazánk hagyományosan élen jár a „vizes” sportágakban.

Vitán felül áll, hogy az egyik legegészségesebb sport az úszás, mivel a legtöbb izmot megmozgatja. 
A mindennapos testnevelés része az úszásoktatás, de ahhoz, hogy minden gyermek 8 éves koráig 
megtanuljon úszni, tanmedencék is kellenek. Törökszentmiklóson ugyanekkor azt is megtudhattuk, 
hogy a Nemzeti Köznevelési Infrastruktúra Fejlesztési Program keretében az első ütemben közel 40
milliárd forint értékű beruházás segíti a mindennapos testnevelést és a testmozgást. „Országszerte 
épülnek hasonlóan szép tanuszodák, tornatermek, tantermek és komplett iskolák. Ez egy nagyon-
nagyon jó program, a cél pedig annyi, hogy szebb és jobb körülmények között tanuljanak, 
sportoljanak a gyerekek, hogy megteremtsük a mindennapos testnevelés infrastrukturális hátterét és
az úszásoktatás feltételeit.” – mondta Sárfalvi Péter, sportlétesítményekért és sportkapcsolatokért 
felelős helyettes államtitkár, világbajnok öttusázó, aki Szabó Tünde államtitkár asszonyhoz és 
hozzám hasonlóan sportágából fakadóan is pontosan tudja, mennyire fontos az úszástudás.

Tisztelt Miniszter Úr!

A szakma szerint legalább 10-15 alkalom kell ahhoz, hogy a gyermekeink vízbiztonsággal 
rendelkezzenek, de ez még nem úszástudás. Ez csupán arra jó, hogy ha beesnek a vízbe, akkor ki 



tudjanak onnan jönni. Zubor Attila, olimpiai 5. helyezett gyorsúszó az iskolai úszásoktatás 
tapasztalatairól korábban azt mondta, hogy „jó eséllyel egy gyerek egy tanévben hússzor jön. Így át 
tud kerülni a végére a mély vízbe, hason, háton tud lábtempózni. Ez nem úszástudás, de látványos.”

Mindezek okán, tisztelettel kérdezem Miniszter Urat:

A „Minden gyermek tanuljon meg úszni!” programban hány nyolc évesnél fiatalabb magyar 
gyermek vett részt? Közülük mennyien tanultak meg valóban úszni 8 éves korukra? Mit kell a 
gyermekeinknek teljesíteni ahhoz, hogy szakmailag megalapozottan kijelenthető legyen: 
megtanultak úszni?

Magyarország Kormánya eddig mekkora összeget fordított a „Minden gyermek tanuljon meg 
úszni!” programra?

A Nemzeti Köznevelési Infrastruktúra Fejlesztési Program keretében hol, milyen és mekkora 
tanuszoda épült? Ezek megépítéséhez mekkora összegű forrást biztosított Magyarország Kormánya,
illetve az Európi Unió?

Hány (akkreditált) tanuszoda van Magyarországon, és azon belül Somogy megyében? Közülük 
jelenleg hány helyen zajlik tényleges úszásoktatás állami támogatással országosan, és Somogy 
megyében?

Várom megtisztelő válaszát.

Sportbaráti üdvözlettel,

dr. Steinmetz Ádám
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